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1 HSF:s Skötselplan 

Skötselplanen beskriver de konkreta åtgärder som planeras genomföras det närmaste året/åren på 

föreningens parkmark. 

Skötselplanen tar sin utgångspunkt i föreningens parkvårdsplan. 

Skötselplanen beslutas årligen på föreningens ordinarie stämma. 

2 Begreppen gallring och röjning 

Avverkning kan ske i många olika former, till exempel som röjning, gallring, eller 

föryngringsavverkning. Föryngringsavverkning innebär att skapa en ny skog. Ofta ett kalhygge. 

Röjningen innebär att skogen glesas ut så att de blivande framtidsträden ska få bra förutsättningar 

att växa. Gallring är också en form av utglesning, men den görs när träden är grövre.  

3 Aktiviteter 2024 

- Kontinuerligt hantera fallna och farliga träd. 

- För att beskriva vilket arbete som ska genomföras det kommande året används matrisen 

nedan kopplat till skötselkarta parkmarken, se nedan. 

- Projekt Parkmark 2.0, se nedan. 

 

Område Areal Typ Beskrivning Åtgärd 

1 5,8 Kantskog Zon av skogsmark mot Mälaren Projekt Parkmark 2.0 

2 4,8 Gallringsskog Skogsmark och hällmark Projekt Parkmark 2.0 

3 2,6 Blandskog Äldre tallar med lövungskog Projekt Parkmark 2.0 

4 6,2 Äldre blandskog Äldre skog delvis tvåskiktad Projekt Parkmark 2.0 

5 2,7 Gallringsskog Skog utmed strandpromenad Projekt Parkmark 2.0 

6 0,4 Mogen skog Barrblandskog Projekt Parkmark 2.0 

7 0,9 Blandskog Olikåldrig Projekt Parkmark 2.0 

8 4,5 Blandskog Olikåldrig, äldre tallar Projekt Parkmark 2.0 

9 2,9 Blandskog Olikåldrig Projekt Parkmark 2.0 

10 3,1 Blandskog Äldre tallar yngre viss lövskog Projekt Parkmark 2.0 

11 0,8 Blandskog Löv- och barrskog Projekt Parkmark 2.0 
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4 Skötselkarta parkmark
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5 Projekt Parkmark 2.0 

5.1 Parkvårdsplanen 

En av föreningens långsiktiga målsättningar enligt parkvårdsplanen är att skapa parkmark (se 

parkvårdsplanen för definition) på all mark som föreningen äger. Är det möjligt och hur ska det gå 

till?  

5.2 Medlemsträffar under 2024 

Styrelsen har vid två olika tillfällen bjudit in till medlemsträffar för att presentera sitt arbete med 

parkvårdsfrågorna. Sammanlagt deltog cirka 80 personer fysiskt och via teams.  

Styrelsen är väl medveten om att frågan om parkmarken engagerar många och att åsikterna kan gå 

isär. Över tid ska parkmarken skötas på ett sådant sätt som majoriteten av medlemmarna önskar och 

demokratiska beslut på årsstämmor ska vägleda styrelsen i skötseln av parkmarken. 

5.3 Hur mår vår parkmark 

Föreningens mark har lämnats orörd under många år. Marken har inte underhållits varken genom 

föryngringsavverkning, gallring och röjning. Att lämna mark orörd får också konsekvenser och är 

därmed också ett beslut.  

I tidigare parkvårdsplaner för föreningen går att finna planerade gallringsaktiviteter genom 

begränsade insatser över åren. Att fälla till exempel 25 träd kostar ca 30 000 SEK. Styrelsen har 

uppfattat att detta blivit mycket dyrt och att vi står något handfallna inför vad vi ska göra då vi inte 

kan upprätthålla skötseln av marken med den strategin. Vi tvingas mer eller mindre att lämna stora 

delar av marken orörd med de konsekvenser som det medför, bland annat angripna granar av 

granbarkborre.  

Enligt styrelsens bedömning är vi i behov av att genomföra en omfattande rationell gallring i ett 

första steg som till största delen kan finansieras genom att träden är en del av betalningen. 

5.4 Ett första stort omtag 

Under 2023 anlitade styrelsen två olika konsulter som vid olika tillfällen besökte föreningen och gick 

igenom föreningens mark. Den ena representerar en stiftelse, den andra är helt fristående utan 

kopplingar till någon organisation. Bägge dessa bedömer att det är möjligt att genomföra en 

genomgripande gallring som i slutändan inte ska behöva kosta föreningen mer än ca 100 000 SEK. Att 

kostnaden kan hållas nere beror på att entreprenören ska erbjudas virke som betalning samt att det i 

nuläget är höga virkespriser. 

Styrelsen har mot bakgrund av detta bedömt att det kanske är möjligt att uppnå målsättningen i 

parkvårdsplanen som beslutats av stämman. Varför styrelsen inte har gjort mer analyser och arbetet 

vidare med frågan är helt enkelt därför att det tar mycket tid och kräver mycket arbete. Om inte 

stämman önskar detta vill inte styrelsen lägga ner all denna tid. 

5.5 Projektet 

Under 2024 vill styrelsen arbeta vidare med att undersöka om det går att finna en entreprenör som 

är beredd att genomföra en omfattande gallring där betalningen sker genom virket som avverkas. 

Arbetet med att undersöka vidare, upphandla och kanske anlita en entreprenör är omfattande. 

Exempel på frågor som måste hanteras är: 

- Vilken påverkan kommer föreningen/medlemmarna kunna få ha på arbetet i mer detalj? Till 

exempel träd som ska lämnas kvar. 
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- Vilken åverkan på marken kommer det att bli? 

- Hur lång tid tar det för marken att återhämta sig? 

- Hur kommer det att påverka den biologiska mångfalden? 

- Hur långt kan de ekonomiska frågorna säkerställas? 

- Konsekvenser för skötsel efteråt? 

- Vad säger svensk lagstiftning? 

- Skattefrågor? Till exempel moms. 

- Vem ska eventuellt anlitas? Upphandlingsförfarande. 

- Hur ska information/dialog med medlemmar ske? 

- Hur ska arbetet med att undersöka och eventuellt upphandla gå till? Arbetsgrupper? 

- Med mera. 

5.6 Styrelsens förslag till beslut 

- Styrelsen uppdras att starta upp, bemanna och ansvara för Projekt Parkmark 2.0. 

- Uppdraget är att med parkvårdsplanen som utgångspunkt ta fram ett alternativ till en 

omfattande första aktivitet i syfte att skapa tillgänglig och säker parkmark på så stor del av 

föreningens mark som det går. 

- Projektet ska ta fram ett konkret förslag som innefattar tidplan, kostnader och annan 

relevant information.  

- Stämman förväntar sig att projektet arbetar aktivt med bred medlemsmedverkan och stor 

insyn. 

- Projektets resultat och beslut om eventuellt genomförande ska fattas på extra stämma eller 

ordinarie stämma.  


